
 
Valtuutettu Lotta Laaksosen ym. aloite kouluruoan jakamisesta vähävaraisille 
 
Kaupunginvaltuusto 26.02.2024 § 20  
 

Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi: 
 
”Hallituksen toimien ennustetaan nostavat lapsiperheköyhyyttä, sekä 
vähävaraisten määrää tuntuvasti. Paraisten kaupungin tulisi pyrkiä 
mahdollistamaan ruoka-apua vähävaraisiin perheisiin. Esitämme, että kaupunki 
selvittää mahdollisuudet kouluruoan tai muun kaupungin kustantaman 
laitosruoan ylimäärän jakamisen eteenpäin vähävaraisille.” 
 
__________________ 

 
Kaupunginhallitus 25.03.2024 § 80  
 
Valmistelija Hallintopäällikkö Hanna-Maria Grandell, puh. 050 473 9910 
 etunimi.sukunimi@parainen.fi 

 
Uuden päivitetyn ja kaupunginhallituksessa hyväksytyn aloiteohjeistuksen 
mukaisesti kaupunginvaltuustossa tehdyt valtuustoaloitteet otetaan aina 
seuraavaan kaupunginhallitukseen ja määritellään niille vastuuvalmistelijat. 

 
Esittelijä Vt. kaupunginjohtaja Hanna-Maria Grandell, puh. 050 473 9910 

etunimi.sukunimi@parainen.fi 
 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää lähettää valtuutettu Lotta Laaksosen ym. aloitteen 

kouluruoan jakamisesta vähävaraisille kasvatus- ja koulutustoimialan 
valmisteltavaksi. 
 
Vastuuvalmistelija on opetuspäällikkö Katriina Sulonen. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Jakelu Opetuspäällikkö Katriina Sulonen 
 
 __________________ 
 
Kaupunginhallitus 19.08.2024 § 198    
182/00.01.03/2024    
 
Valmistelija Opetuspäällikkö Katriina Sulonen, puh. 050 375 3592 
  etunimi.sukunimi@parainen.fi 

 
Parfix on jakanut ylijäämäruokaa lokakuusta 2020 alkaen. Määrät ovat Kaarealta 
saadun tiedon mukaan olleet pieniä ja ruokaa on pääsääntöisesti jaettu Parfixin 
työntekijöille. 
 
Lokakuusta 2020 ylijäämäruoka jaettiin Kaarean Koulukadun keskuskeittiöstä.  
Vuodesta 2022 ylijäämäruokaa ei enää jaettu keskuskeittiöstä ja ruoan jakelu 
toteutettiin Koivuhaan ja Malmin kouluilta. Syinä kohteen muuttumisen olivat 
korona ja Koulukadun tilojen siirtyminen osittain väistötiloiksi.  
 



Ylijäämäruoan jakaminen Koivuhaan ja Malmin kouluista on jatkunut edelleen. 
Keskuskeittiöstä ei ole ylijäämäruokaa enää jaettu, koska Bravassa koulujen 
oppilaiden ja henkilöstön ruokailuajat ovat pitkittyneet ja aikataulujen 
yhteensovittaminen ei ole onnistunut. 
 
Koulut tilaavat oppilaiden ja henkilöstön ateriat käyttäen ns. Aromi Store 
-järjestelmää. Oikeilla tilausmäärillä on onnistuttu varmistamaan se, että 
ylijäämäruokaa on vähän. Kouluissa kiinnitetään jatkuvasti huomiota 
ruokakasvatukseen ja sen myötä lautashävikin syntymiseen. Tästä hyvänä 
esimerkkinä Bravassa marraskuussa 2023 toteutettu lautashävikkikampanja. 
Huhtikuussa 2024 kaikissa Paraisten kouluissa toteutettiin vastaava kampanja. 
Koulujen ruokaraadit toteuttivat kampanjan ja tuloksista keskusteltiin kaupungin 
kouluruokailuryhmässä. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Tom Simola, puh. 050 558 2270 
 etunimi.sukunimi@parainen.fi 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää 

1) merkitä aloitteen johdosta annetun selvityksen tiedoksi ja 
2) ehdottaa, että valtuusto toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Markku Orell ehdotti asian palauttamista lisäselvittelyä varten.  
 
Kaupunginhallitus yhtyi Orellin ehdotukseen yksimielisesti. 

 
Jakelu Lopullisen päätöksen jälkeen: Aloitteen tekijä, hankekoordinaattori Pia Hotanen 
 
 __________________ 
 


